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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 
Eva Öhbom Ekdahl X  Björn Sandström T   
Mats Gerdau X  Petter Larsson -  
Cathrin Bergenstråhle X From § 153 Micael Tyberg -  
Linda Norberg X §§ 153-183 Danuta Knapp T  
Ingegerd Thorngren X  Anders Bruhn T   
Tobias Nässén X From § 153 Christer Lydig T   
Ylva Sandström X  Henrik Barck   
Mikael Sandström -  Helene Skantze T  From § 184 

Lotta Riedel X From § 153 Magnus Plathin -  
Annika Jung  X From § 153 Johan Hiller N  From § 153 
Magnus Bergman X  Anders Markow N  From § 153 
Eva Närvä Eickenrodt X From § 153 Linda Ohlson N  From § 153 
Lars Berglund -  Gun Lingberth N  From § 148 
Peter Zethreus X  John Wallmark -  
Magnus Wakander X From § 153 Monika Segerman N  Tom  §183 

Nicole Bistoletti -     
Vilma Mori Aguilar X     
Lars Stenholm X     
Gunilla Elmberg X     
Börje Wessman X From § 153    
Ann Hafström X     
Eric Lindahl X From § 153    
Anna Trygg X From § 153    
Rickard Wendt X     
Susann Markow X From § 153    
Pernilla Hsu X From § 153    
Mikael Östlund -     
Lennart Bergh X     
Margareta Hjelmstad X     
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Folkpartiet liberalerna (FP)  
Stefan Saläng   X  Tom § 183 Kurt Björkholm T From § 153 
Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus T  
Monica Brohede Tellström   X   Mohammad Noori T From § 185 

Lennart Adell Kind X   Gertrud Lindgren   
Anne Skoogh X From § 153    
Mats Granath -     
Martin Ingels -     
Centerpartiet (C) 
Leif Holmberg X   Mia Wallgren -  
Hans Peters X Tom § 179 Ingmar Sahlgren T From § 181 
Kristdemokraterna (KD) 
Jan-Eric Jansson X   Anna-Lena S Helgesson N   
Anders Tiger X   Birgitta Husén N  
Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 
Gunnel Nyman Gräff  X  Lena Rönnerstam T  
Josef Tekle X  Pia Ellström T From § 153 
Anders Selin -  Erik Svanfeldt -  
Zakia Mirza X  Anders Nilsson -  
Mattias Qvarsell -   CarlMagnus Grenninger T  
Ingela Birgersson X  Birgitta Norström T  From § 153 
Kaj Nyman X     
Pyret Due Hedlund X     
Emil Claesson -     
Tuija Meisaari-Polsa X From § 153    
Frida Nordström -     
Miljöpartiet de gröna (MP)  
Sidney Holm X  Kerstin Nöre Söderbaum T  
Brita Ström -  Magnus Söderström T  
Max Jönsson -  Elisabeth Karlsson N  
Gudrun Hubendick X     
Per Chrisander X     
Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Staffan Waerndt T From § 179 
Mikael Carlsson X  Tom § 177 Rahim Jafari -  
Johan Kjellman X     
Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson X  Lars Örback T  
Agneta Johansson -  Camilla Carlberg -  
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§ 146 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Gunilla Grudevall Steen och Christina Ståldal att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 30 september 2013 kl 13.45 i 
Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 147 Dnr KFKS 2013/575-456 

Sopsortering i Nacka stadshus 
Enkel fråga till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) den 23 september 2013 av 
Sidney Holm (MP) 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 

Protokollsanteckning 
Sidney Holm ingav följande. 
 
”Nacka är på egen begäran sedan år 1995 en Ekokommun.  
’Sveriges Ekokommuner ska vara förebilder och föregångare för landets övriga kommuner i arbetet fören 
hållbar utveckling på lokal nivå.’  
’Sveriges Ekokommuner ska dela med sig av av goda lokala exempel och stimulera erfarenhetsutbyte 
mellan lokala aktörer nationellt och internationellt.’ 
Det var många som blev upprörda förra veckan när en ’whistleblower’ inom kommunen 
avslöjade hur det egentligen står till med kommunens miljöarbete, bortom alla fina ord. 
Den avancerade sopsortering av metall, plast, kartong, matavfall mm som vi har i vår 
restaurang här i stadshuset var enligt ’whistleblowern’ endast ett spel för gallerierna! Alla de 
sorterade soporna tömdes efteråt i en och samma container! Jag blev inte speciellt klokare 
efter svaret från kommunstyrelsens ordförande men säkert är att det är tänkt att 
sopsorteringen ska fungera fullt ut.  
Kommunen saknar inte olika miljöpolicys, som om de följdes skulle bidra till en mer 
hållbar utveckling. Tyvärr räcker det inte bara med fina ord utan man måste även via 
handling omsätta de fina orden i praktiken. Annars blir det inte just mer än fina ord, inte 
värda mer än pappret de är skrivna på. Hålbart arbete i praktiken är tyvärr något som 
kommunen saknar i alltför hög utsträckning, trots ett visst grönt inslag i Alliansen. 
Även om det på många håll i kommunen utförs ett bra miljöarbete, saknas det ett 
sammanhållet och övergripande ansvar. Tyvärr saknas det en samlande kraft som ser till att 
alla fina ord tränger ut i och efterlevs i organisationen. Tidigare hade vi en 
hållbarhetsdirektör, en tjänst som avvecklades för att spara pengar efter stadshusskandalen. 
Miljöpartiet hade som förslag under förra årets budgetdebatt att anställa en miljödirektör 
med ett övergripande ansvar, att se till att kommunens miljöpolicys tränger ut, och får 
genomslag i alla kommunens verksamheter. Vi är mycket för att återvinna och lägger 



 11  
 23 september 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

samma förslag även i år. Hoppas Alliansen den här gången är mer lyhörd och tar till sig 
förslaget i sin egen budget.” 
 
- - - - - 
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§ 148 Dnr KFKS 2013/243-759 

Skyddade boenden i Nacka 
Interpellation den 15 april 2013 av Gunnel Nyman Gräff, Kaj Nyman, Ingela Birgersson 
och Tuija Meisaari-Polsa (S) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 99 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 149 Dnr KFKS 2013/398-370 

Satsning på förnybar energi 
Interpellation den 17 juni 2013 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP)  
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Protokollsanteckning 
Kerstin Nöre Söderström lät anteckna följande. 
 
”Just denna vecka pågår FN:s klimatkonferens i Stockholm och här lyfts betydelsen av att 
politiker agerar NU för att följa forskarnas råd. Nacka Energi AB kan också medverka med 
klok ägarstyrning. Varför inte följa den utveckling som sker i Tyskland, lokalt och på alla 
nivåer. Tysklands ledare Angela Merkel, som medverkat till beslutet att avveckla 
kärnkraften och satsa på förnybar energi får nu i det senaste valet förnyat och stärkt 
förtroende. Hon har också förmåga att sköta ett helt lands ekonomi. 
 
Nacka kommun är på egen begäran ekokommun sedan 1995, vilket innebär att man ska 
driva ett utvecklingsarbete  
enligt kretsloppsprincipen med det långsiktigt hållbara samhället som övergripande mål för 
sin verksamhet. Det innefattar också energipolitiken.   Vad gäller tex  Nacka Energi AB, 
NEAB, har de höjt sina avgifter och av verksamhetens överskott lämnar man åter många 
miljoner till Nacka kommun, ett svart hål ekonomiskt sett.  Många företag och medborgare 
vill medverka till minskad klimatbelastning och efterfrågar miljövänliga energilösningar.  
Nätbolagen lever i en monopolställning och brukare kan inte välja nätbolag. Alliansen som 
förordar valmöjligheter för brukarna borde kunna medverka till att brukarna får mer av 
NEAB än höjda avgifter.  Med klok ägarstyrning kan man tex medverka till att sprida 
kunskap om och uppmuntra till klimat- och miljövänliga energilösningar. Utvecklingen går 
snabbt framåt också inom detta område. Framför allt solfångare och solceller kan enkelt 
appliceras i/på befintlig bebyggelse och därigenom öka andelen miljövänlig energi.  Också 
NEAB kan göra en insats för att hantera klimatproblemen till gagn för Nackas företag, 
medborgare och miljön.   
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Varför inte satsa på att skapa arbetstillfällen inom förnybar energi med Nacka kommun och 
NEAB i samverkan?” 
 
- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2013/399-259 

Kostnader och finansiering av Kvarnholmsförbindelsen 
för biltrafik in i Ryssbergen 
Interpellation den 17 juni 2013 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP)  
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Protokollsanteckning 
Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 
 
Just denna vecka pågår FN:s klimatkonferens i Stockholm och här lyfts betydelsen av att 
politiker agerar NU för att följa forskarnas råd. 
 
Nacka kommun är på egen begäran ekokommun sedan 1995, vilket innebär att man ska 
driva ett utvecklingsarbete enligt kretsloppsprincipen med det långsiktigt hållbara samhället 
som övergripande mål för sin verksamhet.    Dessvärre har de styrande med moderaterna i 
spetsen under flera årtionden exploaterat för ökad biltrafik också i oersättliga grönområden 
som nu senast här i Ryssbergen. 
 
Av svaret framgår att de styrande moderaterna inte heller kan/vill låta exploatörerna stå för 
kostnaderna utan dessa ska kommunmedborgarna svara för plus ökande låneskuld och 
förstörd miljö. Den tidigare beräknade kostnaden för kommunmedborgarna var 166 
miljoner. Nu har man skrivit avtal med entreprenören och kommunen förbinder sig att 
svara för 253 miljoner. Om det här projektet fullföljs kommer sannolikt inte kostnaden att 
stanna där med tanke på projekt Älgö och projekt Nacka Stadshus. Christina Ståldahl och 
Rolf Wastesson lyfte fram fler felaktigheter i svaret, plus problem med entreprenören och 
exploatören. Se webb-inspelningen! Det finns tex beräkning av kostnader för färjetrafik. 
Det borde också vara möjligt att svara på vad det skulle kosta att göra Ryssbergen till 
naturreservat.    
 
Till den ekonomiska skulden kommer en alltmer ökande miljöskuld med sprängning av 
berg, skövling av skyddsvärd gammalskog med nyckelbiotoper, fällning av flerhundraåriga 
träd mm. Sprängt berg kan inte återställas. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
De styrande i Nacka kommun har ett stort ansvar vad gäller påfrestningar på miljön med 
en ökande miljöskuld, kommunens ansträngda ekonomi och ett alltmer segregerat samhälle.   
 
Det finns anledning granska avtalet och faktiskt bryta det. Det skulle ge kommunen bättre 
ekonomi och minska utbredningen av den oersättliga skada som nu sker.” 
 
Rolf  Wasteson lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har varit emot att Kvarnholmsbron byggs. Främst har det varit p.g.a. miljö- 
och klimatskäl: idag måste transporter i första hand planeras att göras med kollektiva 
färdmedel. Allt fler i den yngre generationen har inte körkort och än mindre bil så kraven 
på en radikalt förbättrad kollektivtrafik kommer att bli allt påtagligare. Att då bygga en bro 
för ca 350 Mkr är inte försvarbart. I svaret på interpellationen så skriver Mats Gerdau att 
166 Mkr betalas av exploatörerna på Kvarnholmen. Vänsterpartiet vill påpeka att detta är 
en sanning med modifikation. När programavtalet för Kvarnholmen slöts för kanske 10 år 
sedan så ingick att exploatören skulle bidra med en summa (som nu då kommit att bli 166 
Mkr) för infrastruktursatsningar i anslutning till och föranledda av 
Kvarnholmsexploateringen. Den del som avsattes för bron var bara en del av detta, hälften 
eller möjligen mindre av de nu angivna beloppet. Genom att föra fram beloppet 166 Mkr 
så för man Nackaborna (och kommunfullmäktige) bakom ljuset – bron förefaller alltså bli 
mycket billigare för Nackaborna än vad det egentligen handlar om. Om man nu lägger hela 
beloppet på bron så kommer det istället att innebära att skattebetalarna får betala hela 
investeringarna för andra infrastrukturkostnader. Men det tiger den moderatledda 
majoriteten om. Något formellt beslut om att fördela om beloppen går inte att återfinna.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande. 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Svaret från Mats Gerdau är att ’Den samlade budgeten för projektet är på 353 mkr’. Det 
betyder per definition ”inklusive allt. ’KUAB fastighetsägaren på Kvarnholmen bidrar med 
166 mkr (47%) till projektet, resten står skattebetalarna för’. ’Resten’ är således 53% av 353 
mkr, dvs 187,1 mkr står skattebetalarna för. Under punkt 7 skriver Gerdau att ’kommunen 
förbinder sig att betala 253,5 mkr’, som råkar vara hela kostnaden för avtalet med Bilfinger. 
Det är plötsligt 66,4 mkr mer än vad som sades ovan.  
 
Antingen är det en tankevurpa, att den samlade budgeten för projektet egentligen är 419,5 
mkr, eller är det möjligen en mix av prisnivåer för olika år, eller ngt annat. Ett råddigt svar 
på en enkel fråga och råddig uppställning av ngt som borde vara enkelt att ställa samman 
tydligt i kolumner. Kommer det att kosta 187,1 mkr eller 253,5 mkr för Nackas 
skattebetalare? 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Vad gäller färjetrafik så säger Gerdau att det inte finns ngn anslutningspunkt på 
Vikdalssidan och att det inte finns några utredningar. Trafikverket hade så sent som år 2011 
långtgående planer på färjetrafik mellan Bergs oljehamn och Frihamnen. Tekniska 
nämnden sade nej till förslaget och kommunstyrelsen bordlade ärendet.  
Företaget Bilfinger som bygger Kvarnholmsbron har varit i blåsväder under senare år. De 
vann upphandlingarna för Citytunneln, Norra Länken m.m., med anbud långt under 
konkurrenternas. Sedan uppdagades en härva av skattefusk, låga löner, trixande med bolag 
och byten av underentreprenörer, etc. Nacka borde ha eller har en policy som gör att man 
noga följer upp företagets arbete med bron så att inget av dessa negativa saker upprepas.  
Fastighetsägaren på Kvarnholmen betalar sin del av broförbindelsen allteftersom de olika 
planetapperna beslutas. Kan det vara så att Nacka redan har tagit emot betalning och att 
det är ännu en anledning till att fullfölja projektet?  
 
Sammanställningen är oklar och överblicken över projektets ekonomi är svårtytt. 
Tvärtemot vad kommunens revisorer har fordrat då det gäller politikens möjligheter att på 
rätt grund kunna besluta om och ta ställning till exploateringar där ekonomin är bland de 
viktigaste delarna. Slutsatsen blir – döljer otydligheten att det i själva verket inte är hela 
projektets ekonomi som finns med i sammanställningen? Nackalistan är och har varit 
motståndare till detta orättvisa och dyrbara projekt sett i ljuset av hur t ex Skurubron 
finansieras.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 151 Dnr KFKS 2013/396-619 

Sommarskola i Nacka 
Interpellation den 17 juni 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 152 Dnr KFKS 2013/397-619 

Arbetsmarknadsinsatser 
Interpellation den 17 juni 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 153 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny nämndeman (FP) för tiden intill utgången av 
2014  

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Annika Steffner, Vårgärdsvägen 63, 133 36 SALTSJÖBADEN. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 108 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 154 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny ersättare (FP) i valnämnden för tiden intill 
utgången av 2014 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Kjell Åkerlund, Sjöängsvägen 45, 132 34 SALTSJÖ-BOO. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 109 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 155 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny ledamot och 1:e vice ordförande (KD) i 
fritidsnämnden för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Ärende bordläggs. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 114, 115 
Ärendet bordlades. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 156 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande som del av uppdrag som 
gruppledare (M) från Ingegerd Thorngren fr o m 2013-
10-01 samt val av ny gruppledare den denna del av 
uppdraget för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande från en tredjedel av uppdraget beviljas. 
 
Som gruppledare för denna tredjedel av uppdraget väljs Tobias Nässén. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige har tidigare på förslag från (M) fördelat uppdraget som gruppledare 
mellan Ingegerd Thorngren och Tobias Nässén så att Ingegerd Thorngren erhåller 60 
procent av arvodet och Tobias Nässén 40 procent av det. Dagens beslut innebär att 
Ingegerd Thorngren erhåller 40 procent av arvodet och Tobias Nässén 60 procent av det. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 157 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande som deltidsengagerad 
förtroendevald (C) 25% från Soledad Aguilar 
Oddershede samt val av ny deltidsengagerad 
förtroendevald för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny deltidsengagerad förtroendevald 25% väljs Christine Lorne, Värmdövägen 944,  
132 36 SALTSJÖ-BOO. 
 
- - - - - 
 
  



 25  
 23 september 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 158 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (C) 
i utbildningsnämnden från Soledad Aguilar Oddershede 
samt val av ny ledamot för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Christine Lorne, Värmdövägen 944, 132 36 SALTSJÖ-BOO. 
 
Som ny ersättare väljs Karin Rappsjö Emanuelli, Gamla skolvägen 39 A, 133 35 
SALTSJÖBADEN. 
 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 159 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(C) i kulturnämnden från Soledad Aguilar Oddershede 
samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Christine Lorne, Värmdövägen 944, 132 36 SALTSJÖ-BOO. 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 160 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(C) i valnämnden från Soledad Aguilar Oddershede samt 
val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Gregor Bergquist, Sävsångarvägen 54 B, 138 37 ÄLTA. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 161 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i naturreservatsnämnden från Mathilde Åslund samt 
val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Oliver Rykatkin, Kantatvägen 27, 131 40 NACKA. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 162 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(KD) i tekniska nämnden från Rolf Karlsson samt val av 
ny ledamot för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
 
Som ny ledamot väljs Anders Wihk, Älta mossväg 40, 138 37 ÄLTA. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 163 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i tekniska nämnden från Catharina Holmberg samt 
val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
- - - - - 
 
  



 31  
 23 september 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 164 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(FP) i Nacka Energi AB från Margareta Nygren samt val 
av ny ersättare för tiden t.o.m. ordinarie bolagsstämma 
2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Per Hallborg, Platåvägen 14, 132 48 SALTSJÖ-BOO. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 165 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(FP) i Nacka Energi Försäljnings AB från Margareta 
Nygren samt val av ny ersättare för tiden t.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Per Hallborg, Platåvägen 14, 132 48 SALTSJÖ-BOO. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 166 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(MP) i kommunfullmäktige från Max Jönsson  

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Max Jönssons begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 167 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som förste vice 
ordförande (FP) i kommunfullmäktige från Lennart 
Adell Kind samt val av ny förste vice ordförande för 
tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar Lennart Adell Kinds begäran om entledigande. 
 
Som ny förste vice ordförande väljs Mats Granath, Vitmossevägen 41, 138 33 ÄLTA.  
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 168 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(FP) i kommunfullmäktige från Lennart Adell Kind 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar Lennart Adell Kinds begäran om entledigande och 
överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 169 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(FP) i kommunfullmäktige från Martin Ingels 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar Martin Ingels begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 170 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i kommunfullmäktige från John Wallmark 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar John Wallmarks begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 171 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i valnämnden från John Wallmark samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 172 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i Nacka Energi AB från John Wallmark samt val av 
ny ersättare för tiden t.o.m. ordinarie bolagsstämma 
2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Christof Borgström, Ulvsjöstigen 7, 138 33 ÄLTA. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 173 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i Nacka Energi Försäljnings AB från John Wallmark 
samt val av ny ersättare för tiden t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Christof Borgström, Ulvsjöstigen 7, 138 33 ÄLTA. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 174 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(V) i social- och äldrenämnden från Camilla Carlberg 
samt val av ny ersättare för tiden intill 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Elisabeth Persson-Grip, Ormingeringen 59 C, 132 33 SALTSJÖ-
BOO. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 175 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(V) i fritidsnämnden från Gullvi Wargh samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Aron Bengtegård, Uddvägen 6, 131 55 NACKA. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 176 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (V) 
i arbets- och företagsnämnden från Johan Nyström samt 
val av ny ledamot för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Birgit Hansson, Ormingeringen 59 B, 132 33 SALTSJÖ-BOO. 
  
Som ny ersättare väljs Staffan Hjalmarsson, Helgesons väg 3, 131 37 NACKA. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
 
- - - - - 
 
  



 44  
 23 september 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 177 Dnr KFKS 2012/251-214 

Detaljplan för del av fastigheten Älta 38:1i Älta, 
Bollmoragården 4 m. fl. i Tyresö kommun  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta planförslaget.  
 

Ärendet 
Tyresö kommun har upprättat ett förslag till detaljplan för handel och småindustri 
omedelbart söder om Tyresövägen. För att få ett rationellt användande av marken och för 
att slippa att ta allt för mycket naturmark i anspråk är det fördelaktigt att även planlägga ett 
mindre område i Nacka kommun. Genomförandet av planen har inga ekonomiska 
konsekvenser för Nacka kommun. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 166 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2013 § 171 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 17 maj 2013 
Planbeskrivning (Tyresö kommun) 
Plankarta (Tyresö kommun) 
Kvalitetsprogram (Tyresö kommun) 
Samrådsredogörelse (Tyresö kommun) 
Utlåtande (Tyresö kommun) 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 166  
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att anta planförslaget.  

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2013 § 171 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 
kommunfullmäktige att planförslaget antas. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 178 Dnr KFKS 2013/432-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 
Skarpnäs 6:2 – industri inom Kummelbergets 
industriområde 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 

Skarpnäs 6:2 till 76.000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 november 2014 och under 
kommande 10-årsperiod. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 1 
890.000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 
Ärendet 
Rubricerad fastighet är upplåten med tomträtt sedan den 1 november 1974 och är belägen 
inom Kummelbergets industriområde. Nuvarande tomträttsinnehavaren Bexanders Rökeri 
AB har haft tomten för småindustriändamål sedan upplåtelsetidpunkten. Avgäldsperiodens 
längd är på 10 år och den nuvarande avgälden är på 33.000 kr/år. I avgäldsunderlaget ingår 
VA-anläggningsavgift men ingen grovplanering av tomten.Fastigheten är bebyggd med, 
enligt taxeringsuppgifter, en industribyggnad om 775 kvm lokalarea och fastigheten har en 
areal om 1629 kvm.  
 
Avgäldsperioden löper ut den 31 oktober 2014. För att kommunen skall kunna utnyttja sin 
rätt att höja nuvarande avgäld, måste överenskommelse om ny avgäld vara träffad med 
tomträttshavaren senast ett år före det som kallas omregleringstidpunkten, det vill säga se-
nast den 31 oktober 2013.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 167Mark- och exploateringsenhetens 
tjänsteskrivelse den 15 juli 2013 
Bilaga 1 Karta 
Bilaga 2 Värdeutlåtande 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 167 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Skarpnäs 6:2 till 76.000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 november 2014 och under 
kommande 10-årsperiod. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 1 
890.000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson och Johan Kjellman, 
bifall till punkten 1 i kommunstyrelsens förslag men avslag på punkten 2 i förslaget. 
 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Anders Tiger, bifall till kommunstyrelsens 
förslag i dess helhet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande att bifalla punkten 1 i 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande avseende punkten 2 i 
kommunstyrelsens förslag mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande avseende den punkten och 
fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Vid voteringen avgavs 43 röster för Mats 
Gerdaus yrkande och 17 röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige 
hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista 
 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet. 
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Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet motsätter sig att mark som upplåts med tomträtt säljs ut. När det gäller 
industrimark så är det angeläget att kommunen har rådighet över marken i en framtid när 
ev. användningsområdet för marken kan behöva ändras.” 
 
Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Sälj inte kommunalägd mark. De styrande med moderaterna i spetsen har alltför länge 
utarmat kommunen med att sälja ut fastigheter och verksamheter. Dessvärre också ökat på 
låneskulden.” 
 

Protokollsanteckningar 
Johan Kjellman lät anteckna följande. 
 
”Kommunen har redan tidigare genomfört ett antal försäljningar av fastigheter i 
Kummelberget. De markvärderingar som tas upp i markvärderingen ligger i ett kluster på 
andra sidan vägen och hänger inte samman med Skarpnäs 6:2. Däremot framgår inte om de 
fastigheter som omger 6:2 är kommunal eller friköpt mark. När man tittar på kartan kan det 
vara avgörande för om en försäljning är lämplig eller ej. Det behövs starka skäl för att 
avsäga sig framtida kontroll över markanvändningen för att få lite snabba pengar idag.  
Vad priset beträffar så har en konsult räknat fram ett markvärde på 2,1 – 2,4 mkr och priset 
sätts till 1.890 tkr. En rabatt på 20% till dem som friköper mark. Förvånande, eftersom det 
handlar om en förmögenhetsöverföring från skattekollektivet till enskilda. Om det stämmer 
med god ekonomisk hushållning av kommunens medel kan man också fråga sig. 
Ovanstående faktorer gör att Nackalistan yrkar avslag på en försäljning av mark denna 
gång.”  
 
Sidney Holm lät anteckna följande för samtliga i Miljöpartiets fullmäktigegrupp utom Kerstin 
Nöre Söderbaum. 
 
”Det har redan tidigare skett ett flertal tomtförsäljningar inom Kummelbergets 
industriområde så det finns i detta läge ingen större anledning att motsätta sig själva 
försäljningen. Däremot anser Miljöpartiet att pengarna från en eventuell försäljning inte får 
slukas av den löpande driftsbudgeten då detta ytterligare försämrar kommunens redan 
anmärkningsvärt låga självfinansieringsgrad. 
Bland de styrande i Nacka är det populärt att sälja ut kommunens tillgångar för att få runt 
en budget med så låg kommunalskatt som möjligt. Istället för att driva verksamheten så 
effektivt som möjligt, fyller man hål i budgeten med utförsäljning av Nackabornas 
gemensamma egendom. Detta har pågått ända sedan år 1991 då kommunallagens 
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bestämmelse om skyddet av den kommunala förmögenheten togs bort. Tanken tidigare var 
att en kommuns egendom skulle förvaltas så att den inte minskade i värde.  En generation 
skulle inte ha rätt att slösa bort vad föregående generationer ”ihopbragt till sina 
efterkommandes gagn”. Reglerna ersattes 1991 av en ganska luddig bestämmelse om ”god 
ekonomisk hushållning”, något som Nackas styrande tolkat på sitt eget högst kreativa sätt.  
Nacka har de senaste tio åren haft en urusel självfinansieringsgrad vilket kommande 
generationer kommer få lida för om vi fortsätter som idag.” 
 
- - - - - 
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§ 179 Dnr KFKS 2013/281-006 

Sammanträdesdagar 2014 
Återremitterat ärende 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande sammanträdesdagar år 2014 för 
kommunfullmäktige. 
 
3 februari   22 september 
17 mars   27 oktober 
28 april   24-25 november 
16 juni   15 december 
 

Ärende 
Efter att kommunfullmäktige den 17 juni med stöd av reglerna om minoritetsskydd åter-
remitterat förslaget om sammanträdesdagar för nästa år, har den föreslagna 
sammanträdesstrukturen setts över. Kommunfullmäktige har tidigare tagit ställning till att 
fyra sammanträden under våren ska vara utgångspunkt för planeringen och för 2014 
medför det en fungerande sammanträdesstruktur, hänsyn taget till att varken 
kommunfullmäktige eller dess beredande organ bör ha sammanträden på helgdagar eller i 
veckor när det är skollov. För hösten 2014 beslutas att sammanträde ska hållas var fjärde 
vecka och tätare sammanträden finns det inte behov av att ha. Alternativet att ha ett 
sammanträde redan i augusti skulle medföra sammanträden för kommunstyrelsen och dess 
utskott under sommaren, vilket kommunfullmäktige anser att de förtroendevalda inte ska 
behöva ha. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 170 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013 
Bilaga protokollsutdrag KF § 121 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 170 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta om följande sammanträdesdagar år 
2014 för kommunfullmäktige. 
3 februari   22 september 
17 mars   27 oktober 
28 april   24-25 november 
16 juni   15 december 
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Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 121 
Kommunfullmäktige beslutade med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § 
kommunallagen återremittera ärendet för att redovisa förslag på datum för ytterligare ett 
sammanträde på våren och ytterligare ett på hösten 2014. 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 142 
1. Kommunstyrelsen beslutade om sammanträdesdagar år 2014 för kommunstyrelsen 

enligt tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2013. 
 

2. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta om sammanträdesdagar år 
2014 för kommunfullmäktige enligt tabell 1 i stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse. 

 

Yrkanden 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Sidney Holm, Kaj Nyman, Christina Ståldal 
och Kerstin Nöre Söderbaum, bifall till kommunstyrelsens förslag med det tillägg att 
fullmäktige skulle besluta om att hålla sammanträde även den 26 maj 2014. 
 
Mats Gerdau yrkade avslag på Rolf Wastesons tilläggsyrkande. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Rolf Wastesons yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om avslag på Rolf Wastesons 
tilläggsyrkande och fann att det hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 41 röster för Mats Gerdaus yrkande att avslå Rolf Wastesons 
tilläggsyrkande och 20 röster för tilläggsyrkandet. Kommunfullmäktige hade således bifallit 
Mats Gerdaus yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista 

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
Gunnel Nyman Gräff anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet. Tillsammans ingav de följande. 
 
”Antalet sammanträden i Nackas kommunfullmäktige har under åren minskat från 10, 
sedan 9 och nu 8. Som varande det enda folkvalda organet i Nacka så är det viktigt att 
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använda denna arena för att där kunna ha en öppen och frisk debatt om Nackas stora 
frågor. Idag är det mesta inflyttat i nämndernas slutna rum. Nackas styrmodell ser till att 
budgetdebatten i KF är det enda tillfälle då kommunens vägval verkligen debatteras inför 
allmänhetens ögon. 
 
De argument som förs fram för att inte ha fler sammanträden under hösten gäller knappast 
våren då sammanträdena ligger betydligt glesare än under hösten. Det visar att orsaken till 
minskningen av antalet sammanträden har andra orsaker än omtanken om de 
förtroendevaldas ledighet under ”loven”. Öppenhet och mångfald är Nackas ledord, den 
öppenheten är knappast ledstjärnan för hur Nackas moderatledda majoritet vill bedriva den 
politiska debatten i Nacka.” 
 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Inte minst KF-sammanträdet den 23/9-13 visar att det behövs fler sammanträden än 
enbart de föreslagna 8 stycken. Med ökade exploateringar, en ökad folkmängd, ökat antal 
politiska initiativ är det självklart att det egentligen skulle behövas 10 kf-sammanträden eller 
åtminstone 9 stycken. Att enbart ha 8 stycken sammanträden på ett år visar på en vilja att 
strypa den politiska och demokratiska hanteringen av den moderatledda alliansen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande. 
 
”Sedan år 2012 har kommunfullmäktige haft 4 sammanträden på hösten och 4 
sammanträden på våren mot tidigare 5+4 eller 5+5. Miljöpartiet föredrar att vi återgår till 
det gamla systemet med 5+4 sammanträden. Det känns som om antal ärenden att behandla 
i KF automatiskt minskas i och med färre sammanträden för att i stället beslutas på 
delegation, något som i många fall kan vara till men för Nackas demokratiska utveckling.” 
 
- - - - - 
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§ 180 Dnr KFKS 2013/211-139 

Kundvalssystem för samhällsorientering för nyanlända 
invandrare 
Återremitterat ärende 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att införa ett kundvalssystem för samhällsorientering för 

nyanlända invandrare i enlighet arbets- och företagsnämndens förslag. 
2. Kommunfullmäktige fastställer följande checkbelopp, som träder i kraft den 1 oktober 

2013. 
 
 

Checkbelopp, 
kronor Språk 
4 290 Arabiska, Spanska, Engelska, Turkiska 
4 770 Somali, Persiska, Tigrinja, Ryska, Thai, Serbiska 
5 140 Amharinja, Mandarin 
6 350 Övriga och inklusive tolk 
 

Ärende 
Det är sedan den 1 januari 2010 obligatoriskt för kommunerna att erbjuda nyanlända 
invandrare samhällsorientering. Utbildningens syfte är att underlätta de nyanländas 
etablering i arbets- och samhällslivet och ska i möjligaste mån bedrivas på den nyanländas 
modersmål. Arbets- och företagsnämnden har beslutat att lämna det regionala 
samarbetsavtal som funnits för samhällsorientering och kommunfullmäktige inför nu ett 
kundvalssystem för samhällsorientering från och med den 1 september 2013. Målet med 
kundvalssystemet är att korta ner ledtiden och ge individen en möjlighet att snabbare 
komma till egen försörjning, och på så sätt förenkla för medborgare i Nacka att snabbt 
etablera sig i samhället. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 169 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 mars 2013, justerad den 18 juli 2013 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 128 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 93 
Arbets- och företagsnämnden den 13 februari 2013 § 5 
Bilagor 1-3 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 169 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att införa ett kundvalssystem för samhällsorientering 
för nyanlända invandrare i enlighet arbets- och företagsnämndens förslag. 

2. Kommunfullmäktige fastställer följande checkbelopp, som träder i kraft den 1 
september 2013. 

 
 

Checkbelopp, 
kronor Språk 
4 290 Arabiska, Spanska, Engelska, Turkiska 
4 770 Somali, Persiska, Tigrinja, Ryska, Thai, Serbiska 
5 140 Amharinja, Mandarin 
6 350 Övriga och inklusive tolk 
 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 128 
Kommunfullmäktige beslutade med stöd av 5 kap 36§ kommunallagen att återremittera 
ärendet för att förtydliga kvalitets- och kompetenskraven samt för att förtydliga hur 
adekvat information ska kunna ges brukarna vid val av anordnare. 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 93 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att införa ett kundvalssystem för samhällsorientering 
för nyanlända invandrare i enlighet arbets- och företagsnämndens förslag. 

2. Kommunfullmäktige fastställer följande checkbelopp, som träder i kraft den 1 
september 2013. 

Checkbelopp, 
kronor Språk 
4 290 Arabiska, Spanska, Engelska, Turkiska 
4 770 Somali, Persiska, Tigrinja, Ryska, Thai, Serbiska 
5 140 Amharinja, Mandarin 
6 350 Övriga och inklusive tolk 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 13 februari 2013 § 5  
1. Arbets- och företagsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att 

godkänna ett nytt kundvalssystem för samhällsorientering i Nacka kommun i 
enlighet med denna tjänsteskrivelse. 
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2. Arbets- och företagsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige fastställa 
checkbelopp för samhällsorientering enligt tabell 1 och att gälla från och med den 1 
september 2013. 

3. Arbets- och företagsnämnden fastställde tillämpningsföreskrifter enligt bilaga 1. 

 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Eva Öhbom Ekdahl, Lars Stenholm, Ylva 
Sandström och Monica Brohede Tellström, bifall till kommunstyrelsens förslag med den 
ändring att kundvalssystemet ska träda i kraft den 1 oktober 2013. 
 
Zakia Mirza yrkade, med instämmande av Lars Örback och Johan Kjellman, avslag på 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Jan-Eric Janssons yrkande mot Zakia Mirzas yrkande 
och fann att Jan-Eric Janssons yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. 
Vid voteringen avgavs 39 röster för Jan-Eric Janssons yrkande och 21 röster för Zakia 
Mirzas yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Jan-Eric Janssons yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista 
 

Reservationer 
Lars Örback anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Vid en av de senaste SIFO-undersökningarna framkom att 60% av svenska folkat är 
negativt till vinster i välfärden. Vänsterpartiet är i dag det enda parti som tydligt säger att 
vinster ska återinvesteras i verksamheten.  
Då dessutom ett uppdrag ofta plottras ut på flera anordnare har det visat sig att det är svårt 
att se till att alla delar blir utförda.  
När något av företagen går i konkurs får kommunen besvär med att ”städa upp”.  
 
Det är av dessa skäl Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet i ärendet. 
 
Hur ska en person som just kommit till Sverige kunna förväntas läsa ett underlag på 
svenska för val som ligger på kommunens hemsida?  
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Hur kan man garantera att inte den nyanlända ska tvingas till långa resor när företaget ligger 
långt bort.  
Vilken utbildning garanteras hos personalen? Kraven är inte tillräckligt specifika. 
Det är kommunen som direkt har ansvar för kvaliteten och ingen som man i de flesta fall 
kommer underfund med efter det att verksamheten pågått ett bra tag.  
Utvärderingar får heller inte vara något som bara innebär att man frågor chefen för 
företaget. 
Istället för att lämna över till marknaden ska samhällsorienteringen vara en kommunalt 
driven verksamhet.” 
 
Zakia Mirza anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 
beslutet. 
 
Johan Kjellman anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Att undervisningen ’i möjligaste mån’ ska bedrivas på den nyanländas modersmål eller på ett 
språk som deltagaren behärskar väl, känns inte som ett tydligt formulerat kvalitetskrav.  
’Lärarna ska ha hög kompetens inom ämnet, pedagogisk skicklighet, förvärvad genom utbildning och 
erfarenhet och avsedd för den undervisning de ska bedriva’. Ok, exakt vad är det för utbildning, är 
det lärarhögskolan eller räcker det med en weekendkurs i samhällskunskap? 
Samhällsorientering är något viktigt och nödvändigt för att få en bra start som nyanländ 
invandrare. Det är bra om systemet med kundval kan bidra till kortare ledtider men det är 
också viktigt att inte dra ner på utbildningens kvalité. Det känns tveksamt om de 
auktoriserade SFI anordnarna idag har den rätta kompetensen även för det nya uppdraget. 
Samhällsorientering behöver ges redan innan de nyanlända har fått de grundläggande 
kunskaperna i det Svenska språket, alltså inte på Svenska. SFI undervisningen sker idag på 
Svenska och de nuvarande SFI-lärarna har endast begränsade kunskaper i sina elevers 
modersmål. 
Det nya systemet blir nog både billigare och snabbare men, det är högst osäkert om det 
utan tydliga kompetenskrav blir till det bättre. Det känns mer som om det övergripande 
målet är att införa ’kundval’ inom ännu ett område, inte att öka kvalitén på 
utbildningsinsatsen. Det känns dessutom ytterst tveksamt om kundval är rätt modell när 
man vänder sig till en så pass utsatt grupp som nyanlända invandrare med begränsade 
kunskaper om hur det Svenska samhället fungerar.” 
 
- - - - - 
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§ 181 Dnr KFKS 2013/215-406 

Ändring i taxa enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och 
lagen om receptfria läkemedel 
Ändring avseende serveringstillstånd i visst fall 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering i taxor för Nacka kommuns arbete enligt 
alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel, innebärande att avgift för 
utställare som vid ett tillfälle betalat full avgift för serveringstillstånd vid mässa om 
alkoholhaltiga drycker följande år betalar en 1 000 kronor lägre avgift. 
 

Ärendet 
På förslag av social- och äldrenämnden sänker kommunen ansökningsavgiften för tillfälligt 
serveringstillstånd, som främst blir tillämpligt vid öl- och whiskymässan i Nacka strand. 
Beslutet innebär att ansökningsavgiften för tillfälligt serveringstillstånd till allmänheten fler 
än tre dagar, sänks med 1 000 kronor från andra året som man söker sådant tillstånd. Skälet 
till den lägre avgiften är att det blir en effektivare handläggning när sökanden årligen 
återkommer. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 96 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 mars 2013 
Social- och äldrenämnden den 19 mars 2013 § 45 
Förslag till taxa bilaga 1 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 131 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 96 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering i taxor för Nacka kommuns arbete enligt 
alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel, innebärande att avgift för 
utställare som vid ett tillfälle betalat full avgift för serveringstillstånd vid mässa om 
alkoholhaltiga drycker följande år betalar en 1 000 kronor lägre avgift. 
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Beslut i social- och äldrenämnden den 19 mars 2013 § 45  
Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att anta reviderade taxor för Nacka 
kommuns arbete enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel. 
 

Yrkanden 
Eva Öhbom Ekdahl yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 182 Dnr KFKS 2013/263-256 

Uppsägning av tomträttsavtal avseende Bergs oljehamn 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska säga upp tomträttsavtalet avseende 
fastigheten Sicklaön 13:83 för avflyttning den 31 december 2018. I uppsägningen ska ingå 
att kommunen i enlighet med § 6:2 i avtalet kräver att tomträttshavaren på egen bekostnad 
ska ta bort alla ovan jord uppförda delar av anläggningen. Uppsägning ska ske då Nacka 
kommun har ett behov av att använda marken för att tillgodose regionens behov av bostä-
der. 
 
Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att besluta om eventuell upplåtelse av 
fastigheten Sicklaön 13:83för fortsatt användning som oljedepå, för en tid som längst till 
och med den 31 december 2022.  
 

Ärendet 
Statoil har idag drivmedelsdepå i det som kallas Bergs oljehamn. Marken är upplåten med 
tomträtt. Om Nacka kommun inte säger upp avtalet vid årsskiftet förlängs avtalet på fyrtio 
år. Eftersom det finns ett regionalt behov av bostäder och då oljeförvaring inte är förenligt 
med Nackas utveckling av en tät och blandad stad på Sicklaön beslutar kommunfullmäktige 
att  kommunen ska säga upp avtalet. Uppsägningen innebär att Statoil ska ha utrymt 
fastigheten helt och hållet senast den 31 december 2018. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 168 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2013 
Tomträttsavtal  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 168 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska säga upp tomträttsavtalet avseende 
fastigheten Sicklaön 13:83 för avflyttning den 31 december 2018. I uppsägningen ska ingå 
att kommunen i enlighet med § 6:2 i avtalet kräver att tomträttshavaren på egen bekostnad 
ska ta bort alla ovan jord uppförda delar av anläggningen. Uppsägning ska ske då Nacka 
kommun har ett behov av att använda marken för att tillgodose regionens behov av bostä-
der. 
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Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att besluta om eventuell upplåtelse av 
fastigheten Sicklaön 13:83för fortsatt användning som oljedepå, för en tid som längst till 
och med den 31 december 2022.  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Stefan Saläng, Jan-Eric Jansson, Leif Holmberg 
och Lennart Adell Kind, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Gunnel Nyman yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med följande ändring i 
(överstruket) och tillägg till (understruket) andra stycket i kommunstyrelsens förslag. 
”Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att besluta om eventuell upplåtelse av 
fastigheten Sicklaön 13:83 för fortsatt användning som oljedepå, för en tid som längst med 
fyra år. Fastigheten ska vara utrymd, sanerad och byggklar senast den 31 december 2022.” I 
detta yrkande instämde Sidney Holm, Christina Ståldal, Kerstin Nöre Söderbaum och Kaj 
Nyman. 
 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Lennart Adell Kind, avslag på Gunnel Nyman 
Gräffs ändrings- och tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige biföll Mats Gerdaus yrkande avseende första stycket i 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om avslag på Gunnel Nyman 
Gräffs tilläggs- och ändringsyrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Mats Gerdaus 
yrkande och 21 röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige hade 
således beslutat i enlighet med Mats Gedaus yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista 
 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff anmälde att socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet. 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi moderater tycker att det är bra att avtalet med Statoil om Bergs oljehamn nu sägs upp. 
Det ger förutsättningar för många attraktiva bostäder vid inloppet till Stockholm. Vår 
utgångspunkt är att de nya bostäderna ska vara klara senast 2030 och då måste 
byggnationen komma igång 2023.   
 
Under sammanträdet i kväll lanserade oppositionen ett förslag som ändrades fyra gånger. 
De många ändringarna visar att deras politik är hafsig och ogenomtänkt. De juridiska 
konsekvenserna av förslaget gick inte heller att bedöma eftersom vi inte fick något yrkande 
skriftligt.  
 
Vi vill också erinra om att avtalet med Statoil kan sägas upp först 5 år före avtalets utgång, 
dvs nu eftersom avtalet går ut 2018-12-31. Några partier säger sig ha velat säga upp avtalet 
tidigare. De har dock inte tagit fram de många miljoner som krävts för att kunna häva 
avtalet tidigare. Även ur det perspektivet är oppositionens förslag ogenomtänkt.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet föreslog redan för 30 år sedan (och har gjort det även under senare år) att 
kommunen skulle försöka säga upp avtalet med Statoil (då Esso). Förutom att nu 
avtalstiden nu går ut så har också tiden mognat att avveckla denna typ av verksamheter i 
Stockholmsregionens kärna. Riskerna med transporter, både på båt genom skärgården och 
på bil genom Nackas bostadsområden talar för detta. Behoven av bra mark för 
bostadsbyggande är stor och kommunen har inte mycket mark i den här storleken, 
Området ligger också centralt i Nacka med goda förutsättningar till 
kollektivtrafikförsörjning, något som kommer att bli än bättre när tunnelbanan är en 
realitet. Därför hälsar Vänsterpartiet med glädje att även övriga partier i Nacka nu kommit 
till samma slutsats. 
 
Området där Bergs oljehamn nu ligger är ett utmärkt område där Nacka bör bygga en stor 
andel fina hyresrätter, det skulle kunna bli startskottet för ett nytt kommunalt 
bostadsföretag.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är bra att uppsägningen av tomträttsavtalet nu äntligen blir av eftersom nästa chans 
inte infinner sig förrän om fyrtio år! Miljöpartiet har under den senaste mandatperioden 
jobbat hårt för att avtalet ska sägas upp nu när möjligheten infinner sig, bl.a. via vår motion 
från 2011. Det är nu viktigt att kommunen står på sig och inte viker sig för dåligt 
underbyggda argument för fortsatt verksamhet på platsen. Lite orolig blir jag när jag läser 
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vad kommunens tjänstemän anser beslutet ska grunda sig på. Miljöpartiet instämmer i det 
som står men saknar en koppling till arbetet för riksdagens beslutade mål om en 
fossiloberoende fordonsflotta år 2030.   
I Miljöpartiets motion står det: ’Miljöpartiet vill att kommunen omgående säger upp avtalet 
med Statoil (per år 2019), så att Statoil i god tid kan planera för avvecklingen av 
anläggningen och området kan saneras inför en framtida bostadsbebyggelse.’ 
Framtiden är nu närmare än när motionen skrevs och det är viktigt att vi bestämmer ett 
datum när marken ska vara byggklar. I och med byggandet av Tunnelbana till Nacka ställs 
från regeringens sida motprestationskrav på byggande av ett stort antal bostäder fram 
t.o.m. år 2030. För att klara av detta krävs att ett antal av dessa bostäder byggs i Bergs 
oljehamn. Byggandet av bostäderna just i Berg är också av extra stor vikt för kommunen 
eftersom vi äger all mark och själva kan styra över vad som ska byggas. Innan vi kan sätta 
igång byggandet måste dock marken vara färdigsanerad vilket kan vara en tidsödande 
process. Det är därför av extra stor vikt att marken är sanerad och byggklar senast år 2023 
när tunnelbanan till Nacka förhoppningsvis är färdigbyggd.” 
 
- - - - - 
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§ 183 Dnr KFKS 2011/130-256 

Tomträttsavtal med Statoil vid Bergs oljehamn 
Motion den 7 mars 2011 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att genom beslutet om att säga upp tomträttsavtalet avseende 
Bergs oljehamn är förslagen i motionen tillgodosedda. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Sidney Holm har i en motion föreslagit att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att förbereda 
för att säga upp tomträttsavtalet för Bergs oljehamn och att utreda förutsättningarna för att 
planera ett nytt bostadsområde på platsen. Eftersom kommunfullmäktige har beslutat säga 
upp avtalet (§ 182 ovan), kan motionen anses färdigbehandlad med den noteringen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 172 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 juni 2013 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 172 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att genom beslutet om att säga upp 
tomträttsavtalet avseende Bergs oljehamn är förslagen i motionen tillgodosedda. Motionen 
är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Stefan Saläng yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 184 Dnr KFKS 2011/398-377 

Kommunalt elhandelsbolag 
Motion den 12 september 2011 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att övervägandena bakom beslutet den 2 februari 1998 
fortfarande är giltiga och att det inte finns något skäl för kommunen att starta ett nytt 
elhandelsbolag. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionären önskar att Nacka kommun startar ett elhandelsbolag inom det redan befintliga 
elnätsbolaget Nacka Energi AB och att bolaget ska vara drivande i omställningen till 
förnyelsebar energi.  
 
Det har tidigare funnits ett kommunalt elhandelsbolag i Nacka, vilket såldes 1998. De 
huvudsakliga skälen till att bolaget såldes var att det inte ansågs vara en kommunal uppgift 
att agera på en riskutsatt kapitalkrävande marknad med befintligt och fungerande 
konkurrens samt att ett kommunalt ägande inte är nödvändigt för att säkerställa låga 
elpriser eller miljömedvetande hos elleverantörerna. Med hänvisning till de ännu giltiga 
övervägandena går kommunen inte vidare med förslagen i motionen. Det kan noteras att 
ett aktivt arbete kring förnyelsebar energi pågår i kommunen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 mars 2013 § 70 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 februari 2013 
Motion den 12 september 2011 av Sidney Holm (MP) 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 132 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 april 2013 § 81 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 mars 2013 § 70 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att övervägandena bakom beslutet den 2 februari 1998 
fortfarande är giltiga och att det inte finns något skäl för kommunen att starta ett nytt 
elhandelsbolag. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Sidney Holm yrkade, med instämmande av Kerstin Nöre Söderbaum, bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Christer Lydig yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Christer Lydigs yrkande mot Sidney Holms yrkande 
och fann att Christer Lydigs yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 48 röster för Christer Lydigs yrkande och 12 röster för Sidney Holms 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Christer Lydigs yrkande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista 
 

Reservationer 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”År 1998 beslutade kommunen att sälja sitt elhandelsbolag till Vattenfall och att inte längre 
ägna sig åt elhandel. Det känns idag märkligt att man inte är beredd att ompröva ett 15 år 
gammalt beslut. Det har hänt mycket på energiområdet inom lokal småskalig elproduktion 
sedan dess. 
År 1998 fanns inte heller någon större insikt om den globala uppvärmningen och vikten av 
att alla måste vara med och dra sitt strå till stacken i det globala klimatarbetet. Alliansens 
företrädare borde idag ha mer kunskap än de hade år 1998, för femton år sedan. 
Om kommunens verksamhet bara koncentreras till kärnfrågor som skola, förskola och 
omsorg, vem tar då ansvar för Bilen, Biffen och Bostaden de områden där vi i Nacka 
”bidrar” mest till miljöförstöring och global uppvärmning?  
Elhandel behöver inte vara riskabelt, vi bestämmer själv vilken risknivå vi vill lägga oss på 
och i vilken takt vi ska växa.  Vi behöver inte likt Vattenfall låna upp pengar för att sedan 
investera utomlands i föråldrad kol- eller kärnkraftsteknik, vi kan istället investera i lokala 
gröna lönsamma energilösningar.  
Till skillnad från privata aktiebolag har kommunala energiföretag också samhällsnyttiga 
syften. Ett välskött kommunalt energibolag är ett enormt kraftfullt verktyg för att driva på 
den så nödvändiga energiomställningen. Kommunala energibolag är också generellt mycket 
lönsamma och vinsterna stannar dessutom i den egna kommunen. Linköpings (150 000 
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invånare) energibolag har de senaste åren levererat 190 mkr per år i aktieutdelning, 1250kr 
per Linköpingbo varje år (gjorde ett resultat 2012 på 465 mkr). 
Nacka är en Ekokommun och i Sveriges Ekokommuners mål och stadgar står det att vi ska 
vara en förebild och föregångare för landets övriga kommuner i arbetet för en hållbar 
utveckling på lokal nivå. Vi ska vara opinionsbildare, pådrivare, dvs. en tydlig lokal röst i 
miljöpolitiken, samt en kunskapsförmedlare av goda lokala exempel och stimulera 
erfarenhetsutbyte mellan lokala aktörer nationellt och internationellt. 
Det känns trist att vi här i Nacka mest står vid sidan om och tittar på istället för att ta en 
mer aktiv roll i att forma framtiden. Som en av Sveriges snabbast växande kommuner 
tycker jag vi har ett stort ansvar inför de utmaningar mänskligheten står inför. En av de 
stora utmaningarna där vi aktivt kan vara med och ta ett ansvar, är omställningen till en 
hållbar energiförsörjning, ett ansvarstagande vi dessutom kan tjäna pengar på.” 
 
- - - - - 
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§ 185 Dnr KFKS 2013/12-009 

Den lagstadgade öppenheten bland offentliganställda i 
Nacka kommun 
Motion den 10 december 2012 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Christina Ståldal föreslår i en motion att samtliga chefer, medarbetare och fackligt förtroen-
devalda ska erbjudas utbildning om meddelarfrihet och öppenhet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2013 § 115 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 april 2013 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 133 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2013 § 115 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Intentionen bakom motionen är därmed uppfylld och motionen är färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 186 Dnr KFKS 2012/433-219 

Utvecklingen av Älta centrum 
Motion den 11 juni 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att ett planförslag som en del av invånarna i Älta tagit fram för Älta 
centrum, ska tas upp på nytt samt att det ska genomföras ett planarbete där framtida 
bebyggelse och samhällsutveckling tas med och där medborgarna ingår som en viktig och 
aktiv part. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 97 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 februari 2013 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 januari 2013 § 3 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2012 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 134 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 97 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen omfattas av det pågående planarbetet 
kring Älta centrum. Intentionerna bakom motionen är därmed uppfyllda och motionen 
anses färdigbehandlad. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 januari 2013 § 3 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade att överlämna skrivelsen som svar på 
motionen. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 187 Dnr KFKS 2012/434-219 

Utvecklingen av Orminge centrum 
Motion den 11 juni 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Kerstin Brave och Staffan Waerndt (NL) lämnade vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 11 juni 2012 motion, § 162, med förslag om Nacka 
kommun i samverkan med berörda fastighetsparter och invånare utvecklar ett planförslag 
för ett nytt Orminge Centrum samt att detta arbete startar senast i början av 2013. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 98 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2013 § 78 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 1 mars 2013 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 135 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 98 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige noterar att de åtgärder som 
motionärerna föreslår hanteras i det pågående stadsbyggnadsprojektet för Orminge 
centrum. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2013 § 78 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att de åtgärder 
som motionärerna föreslår hanteras i det pågående stadsbyggnadsprojektet för Orminge 
centrum. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 188 Dnr KFKS 2012/569-231 

Bygglovsavgifter för passivhus och minienergihus 
Motion den 8 oktober 2012 av Sidney Holm (MP) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Miljöpartiet har lämnat in en motion om behovet av att stötta byggandet av passivhus och 
minienergihus i kommun. Motionären yrkar att bygglovstaxan ska slopas i efterhand för de 
byggherrar som klarar kraven för passiv- eller minienergihus samt att byggreglerna ska 
anpassas efter passivhusens tjockare vägar och behov av luftsluss. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 99 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 mars2013  
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 februari 2013 § 48 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 136 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 99 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen om att kommunen under en treårsperiod ska 
efterskänka bygglovstaxan för passiv- och minienergihus. 

2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att byggreglerna ska tillåta en sex procent 
större byggarea för passivhus, som anpassning efter passivhusens behov av tjockare 
väggar och luftsluss. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 februari 2013 § 48  
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 

• Att avslå den del av motionen som handlar om att kommunen ska 
efterskänka bygglovstaxan för passiv- och minienergihus, samt att en 
omprövning av beslutet ska ske efter tre år (punk 1 och 2 i yrkandet). Det är 
viktigt att stötta och öka det energieffektiva byggandet i kommunen. Däremot är 
det tveksamt om det är rättvist och i enlighet med regelverket för bygglovstaxan att 
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låta skattekollektivet bekosta några individers bygglovskostnad. Det finns även 
svårigheter för kommunen att följa upp verifieringen av energikraven. Kommunen 
kan däremot i markanvisningar, genom civilrättsliga avtal, använda ekonomiska 
incitament få fart på det energieffektiva byggandet (se exempel från Västerås på 
sidan 3) 
 

Att avslå den del av motionen som rör anpassning av byggreglerna till passivhusens 
behov av tjockare väggar och luftsluss. Anpassningen till passivhusens behov av större 
byggnadsyta kan lösas genom att kommunen i aktuella ärenden tar beslut om lov med en 
liten avvikelse från planen. Varken plan- och bygglagen eller rättspraxis medger att 
åtskillnad görs mellan olika typer av byggnader, som t.ex. passivhus. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 189 Dnr KFKS 2012/506-229 

Gröna tak 
Motion den 10 september 2012 från Sidney Holm och Per Chrisander (MP) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Miljöpartiet har lämnat in en motion med följande förslag: 

1. En strategi tas fram för att vid den kommande förtätningen av Nackas centrala 
delar inte minska de gröna ytorna och även för hur vi kan minimera de hårdgjorda 
ytorna. 

2. En strategi tas fram över hur vi vid framtagandet av nya exploateringsavtal och 
detaljplaner minimerar hårdgjorda ytor och maximerar gröna ytor. 

3. Klara riktlinjer och bestämmelser tas fram för hur dagvattnet vid om- och 
nybyggnation ska tas om hand inom redan bebyggda fastigheter. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 143 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 13 mars 2013 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2013 § 77 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 137 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 143 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 
Det kommande planprogrammet för Centrala Nacka ska utgöra pilotprojekt i Nacka 
kommun för utnyttjande av grönytefaktor. I övriga stadsbyggnadsprojekt som innebär 
förtätning på västra Sicklaön ska möjligheten att använda grönytefaktor undersökas.  
Intentionerna bakom punkten två i motionens förslag anses uppfyllda genom att 
erfarenheterna från Nacka kommuns pilotprojekt med grönytefaktor och ekosystemtjänster 
(Centrala Nacka resp. Nacka strand) ska utvärderas och erfarenheterna därifrån kan komma 
att användas i andra planområden.  
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Intentionerna bakom punkten tre i motionens förslag anses uppfyllda genom de riktlinjer 
och bestämmelser för dagvattenhantering som finns i dagvattenpolicyn och genom 
riktlinjer för dagvattenhantering respektive hållbart byggande.  

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2013 § 77 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 
1. Det kommande planprogrammet för Centrala Nacka ska utgöra pilotprojekt i Nacka 
kommun för utnyttjande av grönytefaktor. I övriga stadsbyggnadsprojekt som innebär 
förtätning på västra Sicklaön ska möjligheten att använda grönytefaktor undersökas. 
2. Besluta att motionens andra punkt är besvarad. Erfarenheterna från Nacka kommuns 
pilotprojekt med grönytefaktor och ekosystemtjänster (Centrala Nacka resp. Nacka strand) 
ska utvärderas och erfarenheterna därifrån kan komma att användas i andra planområden. 
3. Besluta att motionens tredje punkt är besvarad. Riktlinjer och bestämmelser för 
dagvattenhantering finns i Nacka kommuns dagvattenpolicy samt i riktlinjerna för 
dagvattenhantering respektive hållbart byggande. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 190 Dnr KFKS 2012/58-339 

Stadsodling på överskottsmark 
Motion den 30 januari 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska tillåta stadsodling på kommunal mark, utarbeta 
information och handlingsförslag om hur man som enskild kan komma igång och 
samverka med föreningar, studieförbund och nätverk.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 173 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013 
Tekniska nämnden den 21 maj 2013 § 74 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 173 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen har ett fungerande arbete kring koloniodling 
och samarbete med föreningar på det området. Motionen föranleder därför inte några 
ytterligare åtgärder och är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i tekniska nämnden den 21 maj 2013 § 74 
Tekniska nämnden ansåg att första och tredje förslagspunkterna var besvarade samt 
föreslog kommunfullmäktige avstyrka andra punkten i motionen. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 191 Dnr KFKS 2013/78-332 

Lekplatser som lokala mötesplatser för barn och vuxna 
Motion den 28 januari 2013 av Christina Ståldal och Johan Kjellman (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår specifikt att det under 2013 ska sättas upp en belysning i parken vid 
Ulvsjövägen i Älta och mer allmänt att det ska göras en översyn och plan över belysnings-
behov i övriga liknande lekplatser och spontanidrottsanläggningar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 174 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013 
Fritidsnämnden den 10 april 2013 § 29 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 174 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att sätta upp en belysning i lekparken vid Ulvsjö-
vägen senast år 2013. Förslaget om att en översyn och plan över belysningsbehov i övriga 
liknande lekplatser och spontanidrottsanläggningar föranleder inga ytterligare åtgärder då 
det redan pågår ett sådant arbete inom fritidsnämnden. Motionen är med detta färdig-
behandlad. 

Beslut i fritidsnämnden den 10 april 2013 § 29 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå punkten 1 om att belysning ska 
sättas upp i lekparken vid Ulvsjövägen senast 2013. 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att motionen i övrigt anses 
besvarad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 192 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
Det fanns ingenting att anmäla. 
 
- - - - - 
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§ 193 Dnr KFKS 2013/573-869 

Fristad åt förföljda författare 
Motion den 23 september 2013 av Sidney Holm, Gudrun Hubendick, Per Chrisander och 
Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 194 Dnr KFKS 2013/574-459 

Grön skatteväxling inom avfallstaxan 
Motion den 23 september 2013 av Sidney Holm och Per Chrisander (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 80  
 23 september 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 195 Dnr KFKS 2013/572-346 

VA-kostnader för invånarna på Älgö och i Boo 
Interpellation den 23 september 2013 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal (NL) anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 196 Dnr KFKS 2013/568-265 

Skuruparken 
Interpellation den 23 september 2013 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till naturreservatsnämndens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 197 Dnr KFKS 2013/569-006 

Fritidsnämndens sammanträden 
Interpellation den 23 september 2013 av Johan Kjellman (NL) 
 
Johan Kjellman anhöll om att till fritidsnämndens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 198 Dnr KFKS 2013/570-769 

Drogsituationen i Nacka 
Interpellation den 23 september 2013 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till social- och äldrenämndens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 199 Dnr KFKS 2013/566-315 

Delegationsordning i tekniska nämnden 
Interpellation den 23 september 2013 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 
 
Kerstin Nöre Söderbaum anhöll om att till tekniska nämndens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 200 Dnr KFKS 2013/566-315 

Parkeringsplatser vid Sickla strand och Tallbacken 
Interpellation den 23 september 2013 av Tuija Meisaari-Polsa, Kaj Nyman och Zakia Mirza 
(S) 
 
Tuija Meisaari-Polsa, Kaj Nyman och Zakia Mirza anhöll om att till tekniska nämndens 
ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 201 Dnr KFKS 2013/567-759 

Hemlöshet i Nacka 
Interpellation den 23 september 2013 av Gunnel Nyman Gräff och Lena Rönnerstam (S) 
 
Gunnel Nyman Gräff och Lena Rönnerstam anhöll om att till social- och äldrenämndens 
ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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